
 
 
 
 
 
 
 
 

Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Districte de Sarrià - Sant Gervasi 
 
Anglí, 31 1a.planta 
08017 Barcelona 
www.bcn.cat/sarria-santgervasi 
 

 CONSELL DE BARRI DE LA BONANOVA 
RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 

Data: 10/11/2022 Hora: 18:30 
Lloc: Centre Cívic Vil.la Florida 
Retransmissió en streaming: https://youtu.be/3vL6KwoP97w 
 
Persones assistents 

Presidència: Sr. Albert Batlle 
Vice-presidència: Sr. Salvador Albuixech 
Conseller/a: Sra. Cristina Cardona 
Altres representants polítics: 6 
Tècnics o tècniques  municipals:  5 
Consellers/es: 5 
Nombre de persones assistents: 50 

- Homes: 32 

- Dones:  18 

 
Ordre del dia 

1. Desplegament de la nova contractació de neteja “Cuidem Barcelona” 
2. Presentació del servei de Vila Veïna 
3. Projecte de pas de vianants i semaforització al C/. Balmes- C/. Bertran. Estat de la qüestió.  
4. Torn Obert de paraules 

Resum 
 
1. El Sr. Santiago Muñoz, tècnic de la DS de Neteja i Gestió de Residus explica com s’està desplegant la 
nova contractació de neteja. Explica fases i dates d’aquest desplegament. Informa sobre l’electrificació 
de la flota. Augment de les neteges amb aigua. Informen de les millores del nou servei i el canvi de 
contenidors.  Informa que hi ha 40 informadors per poder traslladar totes les informacions per tal que 
els serveis es desenvolupin correctament. Explica de forma motivada l’agrupació de contenidors, i que 
s’estan ajustant les ubicacions.  
 
2. La Tècnica Helena Guiu, referent del servei de Vila Veïna explica què és aquest nou servei i les 
activitats que ja estan funcionant.  
 
- Cada Districte mínim té un Vila Veïna (Berta referent de Vila Veïna de Sant Gervasi de Cassoles). 
- Molt centrat en persones que cuiden. 
- Projecte es desplega de la forma següent: Dos matins i dues tardes d’atenció al públic en general. Es 
pot fer qualsevol consulta relacionada amb les cures. Aglutinen informació de serveis, activitats, etc.  
- Servei gratuït d’assessorament legal per persones que cuiden a persones grans, acompanyament 
procés regularització, contractes, etc. Espai de trobada per compartir i a les tardes activitats infantils 
(grup criança, espai de joc), tallers i xerrades també es fan (envellir amb sentit, cafè per compartir). 
- Demanen que es puguin fer propostes des de les entitats/veïns/es, etc.  
- Festa de inauguració del Vila Veïna serà el dia 26/11/2022 a les 10:30 hores.  
 
Consellera Cristina afegeix el següent:  

https://youtu.be/3vL6KwoP97w


 
 
 
 
 
 
 
 

És projecte pioner. Explica que cures generalment es fan des de la intimitat de la llar, majoritàriament 
per dones, que queden en situació de invisibilització, falta d’acompanyament, falta de reconeixement, 
falta retribució,.... i que a més sotmet a les persones a una pressió molt important. El Vila Veïna vol 
trencar aquesta situació de solitud, de invisibilització i precarietat en la qual s’estan entomant les cures. 
Totes les etapes de la vida són importants i calen sistemes que acompanyin aquestes etapes. 
L’Ajuntament vol oferir espais de referència a les 350.000 persones que realitzen cures actualment a 
BCN. 
 
3. Semàfor està dins del procés participatiu “Ampliem les voreres de Balmes” del 2019 i contemplava 
millorar espai a voreres de Balmes fins a Mitre, baixant motos, contenidors, etc. a la calçada i la ubicació 
de 3 semàfors per millorar el pas. Obres línia 9 afectaran tota la plaça de Joaquim Folguera per l’espai 
que necessitaran per entrada de materials, grues, etc. i la Generalitat informa a finals de juliol al 
Districte que la obra ha d’iniciar-se de forma imminent. Si això és així des del Districte es valora no 
iniciar una obra que serà aixecada uns mesos després. Ara Generalitat ha comunicat que possiblement 
s’endarrerirà l’inici de les obres i des del Districte s’ha fet el següent: 
a. Reactivació redacció del projecte administratiu per tal que estigui aprovat el més aviat possible. 
b. Des de Gerència s’ha fet sol·licitud formal a la Generalitat per saber data d’inici obres i així poder 
valorar si val la pena realitzar les obres que ja estaven aprovades.  
 

Preguntes  i torn obert de paraules  
Els veïns i les veïnes fan les següents preguntes, comentaris o expressen les següents demandes 
i/o suggeriments, que es remetran als departaments municipals corresponents: 
 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Obres i manteniment espai públic 

Diu que carrer Sant Gervasi de Cassoles està 
mal cuidat i mal il·luminat, estan fetes malbé 
les voreres i té percepció de inseguretat. 

 

a.Vol fer advertiment, ja que no vol que passi 
el mateix que va passar amb forat que es va 
fer al Putxet.  
b.Diu que l’ampliació de voreres s’hauria de 
fer ja, donat que si no es pot passar per la 
vorera on fan les obres mentre les duen a 
terme, caldria relaxar l’altre vorera per 
assumir tots els vianants. Considera que ara 
dur a terme el projecte encara és més 
important. 

 
 
 
b.Regidor diu que decidiran què fan en les 
properes setmanes. Van parar projecte 
perquè semblava imminent l’afectació. 

Diu que en última comissió van fer un 
informe i en aquest es parlava de la 
importància del semàfor del carrer Bertran – 
diu que s’ha de posar per un tema de 
seguretat i risc. Diu que si no es pot 
desenvolupar el projecte que es pugui posar 
un de provisional, tal i com va indicar el 
regidor. 

S’explica que es posaran dos semàfors un al 
carrer Putxet i l’altre al carrer Francolí. 



 
 
 
 
 
 
 
 

Sra. diu que al carrer Balmes davant del 
número 390 hi ha una tapa de telefònica que 
l’han arreglat 5 vegades i que fa molt de 
soroll quan passen els cotxes per sobre. 

Regidor diu que prenem nota i que es mirarà. 

a. Vol saber on trobar el projecte executiu del 
semàfor del carrer Balmes. No sap on 
descarregar-lo.  
b. Per altre banda lloc web de “Decidim” 
informa que projecte està al 35% i no es 
comenta res de afectació L9 del metro.  
c. Vol saber la situació d’urbanització de l’Av. 
Tibidabo i el Tramvia Blau. Adjudicació per 
redactar el Projecte executiu es va donar a 
una empresa al febrer de 2021 i per un 
període de 18 mesos. No troba el projecte 
enlloc, contracte està vençut i vol saber 
perquè, si el proveïdor no ha complert amb el 
contracte.  
d. Parc Font de Racó vol saber perquè no 
s’obre. 

 
 
 
b. Des de participació li diuen que hi ha una 
reunió per actualitzar tots els projectes del 
“Decidim”.  
c. Regidor diu que aquest tema no té 
calendari. I gerent explica que empresa 
adjudicatària ha fet fallida. Que quan això 
passa s’adjudica al segon i que la nova 
empresa s’hi ha de posar de zero.  
 
 
 
d. Gerent respon: es va acordar tancar part 
que no mostrava garanties de seguretat. 
S’està treballant per decidir què fer, però hi 
ha disparitat d’opinions entre Memòria 
Històrica i Parcs i Jardins. Regidor diu que s’el 
pot convocar per fer un retorn d’aquest tema 
a nivell tècnic. 

Obres i manteniment equipaments/ locals d’entitats 

   

Neteja 

Veí de Sant Gervasi de Cassoles, diu que en 
distància de 20 metres hi ha 12 contenidors 
repetits, camió para dos cops en el mateix 
carrer i la cua de cotxes arriba a General 
Mitre (números 63-73). Creu que això 
provoca contaminació acústica i ambiental; 
això passa de nit i de dia. Creu que estan mal 
repartits. Diu que davant del mercat no n’hi 
ha. Ell creu que falten aparcaments per 
motos i creu que enlloc de tants contenidors 
caldrien més places de motos. 

Cristóbal Martínez (Cap de zona) explica que 
han fet substitució massiva de contenidors i 
que estan ajustant ubicacions. Li prenen nota 
des de neteja de l’adreça exacte i ho miraran. 
Els hi donaran resposta per escrit.  



 
 
 
 
 
 
 
 

a. Viu a Camp, 53 - cantonada Plaça del 
Camp. No entén la nova distribució dels 
contenidors, abans n’hi havia 4 i ara 5. 
Dificulten el gir, es perd visibilitat pas de 
vianants.  
b. Vol saber horaris de recollida, ja que hi ha 
dies que passen molt tard i que no el deixen 
dormir. 
c. Hi ha greix al terra que cal rascar, només 
amb aigua no marxa. 

a. Servei neteja agafen nota per revalorar-ho.  
 
 
 
 
b. Tècnics li responen que el soroll baixarà 
una mica quan camions siguin elèctrics.  
 
c. Tindran dues màquines que rascarà el terra 
i podran fer tractaments de fregat. 

Vol saber si situació actual dels contenidors 
serà casi la definitiva.  
Vol saber si recollida selectiva de vidre un 
cop per setmana té en compte el fet que hi 
hagi un bar/restaurant al costat. Creu que en 
alguns llocs caldrien 2. No concreta una 
adreça particular, parla en general. 

Agafen nota i diu que intentaran posar algun 
contenidor extra. Diu que ara estan fent 
canvi contenidors, que encara en queden 
d’antics. A finals d’any estaran més o menys 
les ubicacions definitives. També ajusten 
freqüència recollida en funció ús. 

Vol fer una proposta; control de ADN residus 
dels gossos. Diu que es podria fer una àrea 
test a Sant Gervasi Bonanova. 

Regidor li diu que és tema de civisme, que hi 
ha règim sancionador. Diu que test ADN 
gossos, pren nota, però que és de  difícil 
implementació a Barcelona.   

Vol que li aclareixin quines tasques fa el Pla 
Cuidem. 

Li expliquen que és un pla de neteja integral 
on intervenen molts serveis. Gerent li explica 
que Pla Cuidem té dues potes: 
1. Neteja i recollida de residus. 
2. Manteniment, carrers escocells, etc.  
A casa rebran carta explicant qui assumeix 
cada tasca. 

a.Vol saber si camions seran elèctrics o 
només les pales? O les dues coses.  
 
b.Recollida de mobles: Demana que es formi 
la gent que recull per tal que no llenci les 
coses. 

a. Tècnic neteja li explica: Motor elèctric farà 
menys sorollós el camió, però la pala 
mecànica seguirà fent soroll. 
b. Tècnic li diu que es tindrà en compte.  

Diu que tendes llencen coses a contenidors 
del carrer i els saturen. Vol saber si les tendes 
tenen recollida pròpia. 

Tècnics expliquen que hi ha recollida 
comercial i que s’han de unir si a la seva zona 
n’hi ha i que no haurien d’utilitzar els dels 
ciutadans. Revisaran la zona. 

Entrada carrer Bertran hi havia uns 
contenidors, s’han retirat alguns i ara alguns 
veïns/es deixen escombraries fora com a 
queixa. 

Tècnics tenen constància de la problemàtica 
del carrer. Sembla un acte reivindicatiu. Han 
reforçat servei de neteja. Estudiaran aquesta 
posició. 



 
 
 
 
 
 
 
 

Terra molt negre i brut. Diu que es va 
degradant la brutícia del terra. Bancs estan 
fets malbé també.   

Diu que prenen nota, que amb la contracta 
actual tindran més neteges/tractaments amb 
aigua (freqüència setmanal a les nits) i 
s’hauria de notar en els propers mesos. 
Implantació progressiva de maquinaria 
petita, escombres portaran pèrtigues d’aigua. 

Convivència/Civisme 

  

Prevenció i Seguretat 

  

Mobilitat 

Diu que ha buscat documentació superilla St. 
Gervasi Bonanova sobre l’impacte ambiental 
que es preveu a nivell de contaminació 
ambiental i acústica a la superilla, als carrers 
adjacents i especialment al carrer Balmes. Ell 
vol un informe tècnic i només ha trobat unes 
presentacions. Diu que si hi ha afectacions 
cap als veïns/es es podrien plantejar 
compensacions. 

Regidor li diu que això es plantejarà més a la 
fase executiva i que quan això es faci hi haurà 
un procés participatiu. 

  

Temes generals 

Pregunta si el Vila Veïna es posarà a tots els 
barris? Es situaran tots en centres cívics? Diu 
que hi ha gent que s’estranya que hi hagi el 
Vila Veïna i que hagi desaparegut el bar. Vol 
saber si continuarà allà el Vila Veïna. 

Tècnica diu que ara és període de 
desplegament de 16 Viles Veïnes a la ciutat i 
que l’objectiu és que n’hi hagi 100. El que es 
treballa és que Viles Veïnes estiguin ubicades 
en equipaments de caire comunitari.  
Consellera diu que de cara a l’estiu potser ja 
pot estar activa la guingueta. L’espai social no 
ha desaparegut. Ara s’està treballant perquè 
guingueta tingui accés a l’aigua i a la 
electricitat i així des de parcs i jardins ho 
tindran preparat. Explica risc que no es 
presenti ningú a concurs de guingueta 

 


